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Protokół Nr LXXIX/24 

z sesji Rady Miejskiej Mieroszowa 

w dniu 28 marca 2024 r. 

  w Urzędzie Miejskim w Mieroszowie 

 

Godzina rozpoczęcia: 13 00 

Godzina zakończenia: 14 00 

 

Ad.1. Sesję Rady Miejskiej Mieroszowa otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Mieroszowa – Pani Violetta Kopka. 

Przewodnicząca przywitała zaproszonych gości: 

- Burmistrza Mieroszowa – Pana Andrzeja Lipińskiego, 

- Zastępcę Burmistrza – Pana Mariusza Pawlaka, 

- Skarbnik Gminy – Panią Joannę Błażuk, 

- Sekretarz Gminy – Panią Ewę Kisztelińską, 

- Dyrektorów jednostek, 

- Kierowników poszczególnych referatów, 

- Radnych Rady Miejskiej Mieroszowa. 

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Violetta Kopka na podstawie zalogowanych 

urządzeń stwierdziła, że na sesji obecnych jest 14 Radnych, czyli ustawowa większość do 

podejmowania prawomocnych decyzji. 

Lista obecności 

stanowi załącznik nr 1a do niniejszego protokołu. 

 

Lista obecności zaproszonych gości 

stanowi załącznik nr 1b do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 3. Przewodnicząca odczytała porządek obrad. 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej Mieroszowa w dniu 29 lutego 2024 r. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym – zapytania 

Radnych. 
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6. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

7. Roczne sprawozdanie z działalności sołectw w 2023 r. 

8. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony umów dzierżawy. 

9. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie zmian w budżecie na 2024 r. 

10. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LXXVI/439/2023 z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Mieroszów. 

11. Protokół Komisji Rewizyjnej z czynności kontrolnych przeprowadzonych w zakresie 

analizy wydatków na oświatę poniesionych przez Gminę Mieroszów w latach  

2018-2023. 

12. Wolne wnioski, informacja, apele, w tym mieszkańcy. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Nikt nie wniósł uwag do porządku obrad. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej Mieroszowa w dniu 29 lutego 2024 r. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że protokół z LXXVIII sesji został sporządzony i wyłożony 

do wglądu w Biurze Rady. Radni otrzymali również protokół e-mailem. 

 

Nikt nie wniósł uwag do protokołu z sesji. 

 

Protokół z LXXVII sesji Rady Miejskiej Mieroszowa z dnia 29 lutego 2024 r. został przyjęty 

14 głosami „za”, 0 głosów „przeciw” 0 głosów „wstrzymujących się”. 

Zestawienie z głosowania nad przyjęciem protokołu 

z sesji Rady Miejskiej Mieroszowa z dnia 29 lutego 2024 r. 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym – zapytania 

radnych omówił Burmistrz Mieroszowa Pan Andrzej Lipiński. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

W dyskusji głos zabrali: 



3 
 

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem odnośnie pkt 2 w zakresie Zamówień 

Publicznych, jaka jest kwota wyjściowa a jaka była najkorzystniejsza oferta. 

Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Lipiński powiedział, że kwota w przetargu była 

powyżej 11 milinów a mamy 8,4 miliona.  

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem odnośnie pkt 7 w zakresie Zamówień 

Publicznych, czy jest to już rozstrzygnięte. 

Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Lipiński powiedział, że jesteśmy w trakcie 

wyłaniania wykonawcy, mamy rozstrzygnięty przetarg, wykonawca musi nam dostarczyć 

niezbędną dokumentację.  

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z prośbą czy może nam Pan przypomnieć, bo 

czekaliśmy na odszkodowania od wykonawcy tej plomby na Przelotnej, czy coś się już 

wyjaśniło, na jakim etapie jest ta sprawa z odszkodowaniem. 

Burmistrz Mieroszowa odpowiedział, że w tej chwili trwa postępowanie sądowe. W wyroku 

została nam przyznana kwota 430 tys. Mamy mecenasów, którzy prowadzą tą sprawę to bardzo 

bym prosił o zabranie głosu. 

Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że bardzo byłabym wdzięczna za wyjaśnienia, czy 

to prawda, że wykonawca odwołał się od wyroku w pierwszej instancji.  

Mecenas – Pani Krystyna Latos powiedziała, że sprawa jest na etapie sprzeciwu i będzie 

odbywał się proces, wyrok jest korzystny dla gminy. 

Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że odszkodowanie na poziomie 430 tys. dla gminy 

uważa Pani za korzystne. 

Mecenas – Pani Krystyna Latos powiedziała, że o taką kwotę żeśmy wnosili. 

Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że wnosiliście Państwo o odszkodowanie na 

poziomie 430 tys. i takie zostało zasądzone. 

Mecenas – Pani Krystyna Latos powiedziała, że tak, takie zostało zasądzone. 

Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że jest to temat, któremu należy się przyglądnąć  

w ramach zapytania radnego, będę temat drążyć ale już poza obradami. Radna zwróciła się  

z pytaniem odnośnie pkt 12 w zakresie Zamówień Publicznych jaka to jest kwota. 
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Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to kwota 1 860 000,00 zł 

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem czy to jest dopłata na stworzenie 

mieszkań o których mówiliśmy. 

Kierownik Referatu Rozwoju – Pani Marta Lupierz powiedziała, że wyremontowanie, ale 

tylko części mieszkalnej, natomiast część użytkowa będzie płacona ze środków własnych, 

ponieważ na to niema dopłaty. 

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem na co będzie przeznaczona ta część 

ogólna nieruchomości. 

Kierownik Referatu Rozwoju – Pani Marta Lupierz powiedziała, że jest tam jeden lokal 

użytkowy i on pozostanie. Całe poddasze również jest kosztem niekwalifikowanym i trzeba 

będzie wyremontować przy okazji remontu dachu. 

Burmistrz Mieroszowa powiedział, że będzie 7 lokali mieszkalnych, zwiększamy o 1 lokal, 

było 6 będzie 7. 

Radna – Pani Grażyn Majkowska zwróciła się z pytaniem odnośnie pkt 4 w zakresie Ochrony 

Środowiska, o jakie środki wnioskujemy. 

Burmistrz Mieroszowa odpowiedział, że nie my wnioskujemy tylko mieszkańcy. 

Radna – Pani Kamila Milewska zwróciła się z pytaniem odnośnie pkt III.1 w zakresie 

Rozwoju czy wiadomo już po projekcie jaki będzie koszt tych lamp. 

Burmistrz Mieroszowa odpowiedział, że około 80 tys.  

Radna – Pani Kamila Milewska 80 tysięcy za te 8 lamp. 

Kierownik Referatu Rozwoju – Pani Marta Lupierz powiedziała, że tak i za doprowadzenie 

sieci. 

Radna – Pani Kamila Milewska zwróciła się z pytaniem na podstawie czego wnioskowaliście 

Państwo o odszkodowanie na poziomie 430 tys, zł, bo informacje jakie wcześniej mieliśmy to 

wartość kosztorysowa tej naprawy była na poziomie 3 mln zł.  

Burmistrz Mieroszowa odpowiedział, że nigdy nie mówiliśmy o kwocie 3 mln złotych, 

mówiliśmy o kwocie 470 343,13 zł, były przygotowane kosztorysy przygotowane przez 
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kosztorysantów, jak również inne sprawy dotyczące przeprowadzki tych osób i na to 

otrzymaliśmy w I instancji nakaz zapłaty i ten nakaz nas satysfakcjonował, bo to były realne 

koszty. 

Radna – Pani Kamila Milewska powiedziała, że wobec którego inwestor zgłosił sprzeciw, 

więc teraz idziemy do sądu, tak. 

Mecenas – Pani Krystyna Latos powiedziała, że już jest po sądzie, bo to sąd wydaje nakaz 

zapłaty, natomiast strona, która jest niezadowolona z nakazu zapłaty ma prawo w ciągu 14 dni 

złożyć sprzeciw i wystarczy, że napisze, że nakaz zapłaty jej się nie podoba i tym samym nakaz 

zostaje uchylony i toczy się sprawa w procesie. 

Radna – Pani Kamila Milewska powiedziała, że rozumiem, że to był rzeczoznawca, który na 

podstawie wizji lokalnej tego miejsca i uszkodzeń stwierdził, że jest te 470 343 zł. 

Burmistrz Mieroszowa odpowiedział, że oczywiście na tej podstawie, przecież to nie może 

być pismo Burmistrza Mieroszowa, że chciałby tyle czy tyle, została przygotowana 

dokumentacja i taką dokumentację złożyliśmy do sądu, otrzymaliśmy taki nakaz zapłaty, firma, 

która nakaz otrzymała odwołała się od tego i procedura jest w sądzie. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca przeszła do omawiania 

kolejnego punktu. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. Sprawozdanie z uchwał Rady Miejskiej omówił Burmistrz Mieroszowa – Pan 

Andrzej Lipiński. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodnicząca przeszła do omawiania kolejnego punktu. 

Sprawozdanie z uchwał Rady Miejskiej 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 7. Roczne sprawozdanie z działalności sołectw w 2023 r. 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali sprawozdania mailem. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

W dyskusji głos zabrali: 

Wiceprzewodnicząca Rady – Pani Grażyna Majkowska powiedziała, że są wioski, które w 

ogóle nie składają sprawozdań i nic się tam nie dzieje i rzeczywiście wygląda to tragicznie, bo 

przeszłam całą gminę na własnych nogach i niektóre wsie wyglądają na wykluczone, dawny 

plac zabaw dla dzieci jest w opłakanym stanie, trawa po pas. Zaniedbane są wsie i myślę, że 

zawinił gospodarz czyli sołtys. Mówię pod tym kontem, żeby sołtys się uaktywnił, a jak nie to 

będzie szansa, żeby w nowym rozdaniu coś zrobić, zadziałać, żeby wieś zaczęła istnieć, tam 

nie ma żadnej integracji, żadnego włączania się w działalność. Mieszkańcy sami narzekają, że 

kiedyś było dobrze, a dzisiaj nic się nie dzieje. 

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem dlaczego nie ma sprawozdania Golińsk. 

Pani Wiceprzewodnicząca mam taką gorącą prośbę, jeżeli będzie wypowiadała się o sołectwach 

to byłabym bardzo wdzięczna, gdyby Pani odnosiła się konkretnie do konkretnych sołectw. Bo 

tworzy Pani w przestrzeni publicznej, a wbrew temu co się Państwu wydaje ludzie tego 

słuchają, tworzy Pani wrażenie, że może to dotyczy mojego sołectwa, albo koleżanki która 

siedzi naprzeciwko mnie, albo tej która siedzi obok, bo jest nas na szczęście 3, jesteśmy jako 

sołtyski. Wydaje mi się, że za tereny zielone w gminie odpowiada gmina, a nie sołtys. Wydaje 

mi się, że najłatwiej rzucać oskarżenie, że winnym jest sołtys, że nic się nie dzieje, bo sołtys, 

oczywiście są sołectwa, które sobie lepiej radzą lub gorzej, natomiast takie piętnowanie 

publiczne myślę, że nie jest metodą na to, żeby Pani polepszyła ten stan rzeczy. Wydaje mi się, 

że każdy, kto cokolwiek robi społecznie wie jak ciężko jest dzisiaj poruszyć naród do 

jakiegokolwiek ruchu i gdyby Pani działała społecznie na wsiach wiedziałaby jak to wygląda. 

Wiceprzewodnicząca Rady – Pani Grażyna Majkowska powiedziała, że wyraźnie mówiłam 

o tych sołectwach, które nie składają sprawozdań i nadal nic się nie dzieje w tych wsiach, więc 

Pani niepotrzebnie przypina mi jakieś aluzje. Chodzi mi głownie o te wsie gdzie sołtysi nie 

składają sprawozdań, nie są zainteresowani współpracą, wszyscy wiemy o które wsie chodzi  

w naszej gminie i szkoda, że te wsie nie chcą dorównać waszym wsiom i nie chcą być tak 

ambitne. 
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Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że nie wszyscy wydaje mi się wiedzą o jakie 

sołectwa chodzi, i tylko o to mi chodzi, żebyśmy byli precyzyjni, że jeżeli coś mówimy to 

mówmy wprost, chodzi o to i o to sołectwo, bo jak Pani widzi, sołectwo Golińsk gdzie się dużo 

dzieje, też nie złożyło sprawozdania.  

Wiceprzewodnicząca Rady – Pani Grażyna Majkowska powiedziała, że wszystkie sołectwa 

złożyły sprawozdania łącznie z Golińskiem, więc chodzi o te wsie, które nie złożyły 

sprawozdania i nigdy nie składają i brak odzewu ze strony tych wsi, chodzi o wsie Różana i 

Łączna. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca przeszła do omawiania 

kolejnego punktu. 

Sprawozdanie z działalności sołectwa Unisław Śląski za 2023 r. 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z działalności sołectwa Kowalowa za 2023 r. 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z działalności sołectwa Rybnica Leśna za 2023 r. 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z działalności sołectwa Sokołowsko za 2023 r. 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z działalności sołectwa Nowe Siodło za 2023 r. 

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z działalności sołectwa Kamionka za 2023 r. 

stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z działalności sołectwa Golińsk za 2023 r. 

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony umów dzierżawy omówiła 

Kierownik Referatu Nieruchomości – Pani Violetta Leclaire. 
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Przewodnicząca Komisji Ogólnej – Pani Marta Studnicka poinformowała, że projekt 

uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Ogólnej i został zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady – Pani Violetta Kopka otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem czy to są wszystko ogródki działkowe. 

Kierownik Referatu Nieruchomości – Pani Violetta Leclaire odpowiedziała, że 4 ogródki 

działkowe i jeden grunt pod komórką. 

W związku z powyższym Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod 

głosowanie. 

 

Uchwała Nr LXXIX/457/2024 Rady Miejskiej Mieroszowa z dnia 28 marca 2024 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony 

umów dzierżawy została podjęta 14 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. 

Zestawienie z głosowania 

 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr LXXIX/457/2024 Rady Miejskiej Mieroszowa 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony umów dzierżawy 

stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie zmian w budżecie na 2024 

r. omówiła Skarbnik Gminy – Pani Joanna Błażuk. 

 

Przewodnicząca Komisji Ogólnej – Pani Marta Studnicka poinformowała, że projekt 

uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Ogólnej i został zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady – Pani Violetta Kopka otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

W dyskusji głos zabrali: 
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Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem czy część subwencji ogólnej w ramach 

subwencji oświatowej pokrywa cały wzrost wynagrodzeń nauczycieli, czy trzeba coś będzie 

dołożyć. 

Skarbnik Gminy – Pani Joanna Błażuk odpowiedziała, że na pewno coś trzeba będzie 

dołożyć, na tę chwilę nie wiemy jaka to będzie kwota, będziemy to mówić w III kwartale tego 

roku, bo do tego również dochodzą dodatki i przede wszystkim godziny ponadwymiarowe, 

które są ruchome w zależności danego miesiąca i w zależności od frekwencji jeżeli chodzi o 

kadrę pedagogiczną, którą mamy w jednostkach, ale już szacujemy, że w granicach 300 tys. już 

na tę chwilę trzeba będzie dołożyć do tych wynagrodzeń kadry pedagogicznej. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca odczytała projekt 

uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr LXXIX/458/2024 Rady Miejskiej Mieroszowa z dnia 28 marca 2024 r.  

w sprawie zmian w budżecie na 2024 r. została podjęta 14 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 

0 głosów „wstrzymujących się”. 

Zestawienie z głosowania 

 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr LXXIX/458/2024 Rady Miejskiej Mieroszowa 

w sprawie zmian w budżecie na 2024 r. 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LXXVI/439/2023 z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Mieroszów omówiła Skarbnik Gminy – Pani Joanna Błażuk. 

 

Przewodnicząca Komisji Ogólnej – Pani Marta Studnicka poinformowała, że projekt 

uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Ogólnej i został zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady – Pani Violetta Kopka otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i poddała go pod 

głosowanie. 
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Uchwała Nr LXXIX/459/2024 Rady Miejskiej Mieroszowa z dnia 28 marca 2024 r.  

w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXVI/439/2023 z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieroszów została podjęta 14 głosami 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

Zestawienie z głosowania 

 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr LXXIX/459/2024 Rady Miejskiej Mieroszowa 

w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXVI/439/2023 z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieroszów  

stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. Protokół Komisji Rewizyjnej z czynności kontrolnych przeprowadzonych w 

zakresie analizy wydatków na oświatę poniesionych przez Gminę Mieroszów w latach  

2018-2023 omówił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Mariusz Mync. 

 

Przewodnicząca Rady – Pani Violetta Kopka otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że piszecie Państwo, że „została przyjęta zasada, by 

subwencja oświatowa pokrywała  przynajmniej wydatki płacowe, a reszta wydatków bieżących 

np. kupno materiałów były ponoszone przez jednostki samorządu terytorialnego”, skąd Pan 

bierze te stwierdzenia, czy ono jest wynikiem waszych własnych przemyśleń czy Pan gdzieś na 

nie natrafił w literaturze fachowej skąd to stwierdzenie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Mariusz Mync odpowiedział, że przygotowując 

protokół powoływałem się analizami Najwyższej Izby Kontroli i niektóre z tych stwierdzeń są 

przeniesione z tych analiz. 

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem na stronie 2 protokołu, tabela z kosztami 

PSP Kowalowa, PSP Mieroszów i ZSzP Sokołowsko, w roku 2023 te kwoty pokazane jako 

wydatki ogółem szkół, nie korespondują z materiałem, który mieliśmy w lutym kiedy 

omawialiśmy temat analizy oświaty. W waszym protokole wydatki w PSP Kowalowa  

1 820 000,00, natomiast z materiału z lutego to jest kwota 1 999 000,00 zł, Sokołowsko w 



11 
 

protokole 1 908 000,00 w materiale z lutego 2 081 000,00., PSP Mieroszów 3 116 000,00  

w materiale z lutego 3 460 000,00. Może Pan wyjaśnić z czego się bierze ta różnica. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Mariusz Mync odpowiedział, że myślę, że to 

pytanie trzeba skierować do Pani, która przygotowywała materiały, ponieważ dane zawarte w 

protokole otrzymaliśmy z działu zajmującego się oświatą w związku z tą konkretną kontrolą. 

Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że  szkoda, że nie cofnęliście się Państwo troszkę 

wstecz, bo nie dalej jak w lutym o tym rozmawialiśmy i można było sprawdzić, że to absolutnie 

nie siedzi. Bardzo bym prosiła o przygotowanie na piśmie z czego wynika ta różnica.  

W pierwszych słowach tego protokołu pisze Pan, że kontrola została przeprowadzona zgodnie 

ze statutem gminy na podstawie upoważnienia i przez pryzmat takich parametrów jak 

legalność, gospodarność, rzetelność, celowość, zgodność dokumentacji ze stanem faktycznym 

a w tym protokole nie ma żadnych wniosków końcowych, nie odpowiadacie Państwo na pytanie 

czy to jest gospodarne, rzetelne, celowe, no to po co ta kontrola. W lutym żeśmy o tym 

rozmawiali, stwierdzacie tylko fakty, które nawet nie korespondują z danymi z lutego a 

wniosków nie ma żadnych., Chyba te kontrole mają czemuś służyć, nie tylko temu żeby 

przedstawić stan faktyczny przez inną perspektywę innymi cyframi, tylko, żebyśmy my jako 

rada mogli coś więcej wyciągnąć. Pana jeszcze niedawno nie interesowało, czego OPS 

potrzebował dopłaty, bo stwierdził Pan, że Pan wszystko rozumie, ja dzisiaj na podstawie tego 

protokołu nie wiem po co żeście go zrobili. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Mariusz Mync odpowiedział, że wnioski z tego 

protokołu są zawarte na samym początku, tak jak Państwo doskonale wiecie wysoka jakość 

nauczania w głównej mierze zależy od odpowiednich nakładów finansowych. Na oświatę 

przeznaczamy duże pieniądze i te pieniądze będziemy musieli przeznaczać jeszcze większe 

jeżeli chcemy utrzymywać wysoki poziom nauczania. 

Protokół Komisji Rewizyjnej z czynności kontrolnych przeprowadzonych  

w zakresie analizy wydatków na oświatę poniesionych  

przez Gminę Mieroszów w latach 2018-2023   

stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Ad. 12. Wolne wnioski, informacje, apele, w tym mieszkańcy. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 



12 
 

W dyskusji głos zabrali: 

Przewodnicząca odczytała życzenia świąteczne, które wpłynęły do Rady Miejskiej 

Mieroszowa oraz również złożyła życzenia zdrowych i spokojnych Świąt Wielkanocnych. 

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem dotyczącym obowiązku wymiany pieców 

od 1 lipca 2024 r., wiemy, że ten obowiązek wchodzi na terenie województwa dolnośląskiego, 

jak temat wymiany pieców ma się w ramach osób korzystających z mieszkań komunalnych, na 

czyich barkach leży obowiązek wymiany pieców. 

Radna – Pani Ilona Henko opuściła posiedzenie sesji Rady. Stan Radnych 13. 

Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Lipiński odpowiedział, że nie rozmawialiśmy na ten 

temat z Panem Prezesem ZGKiM. Postaram się na ten temat udzielić odpowiedzi. 

Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że mamy koniec marca, jeżeli miałoby się złożyć to 

tym, że to mieszkańcy mając umowy na korzystanie z lokali komunalnych mieliby wymieniać 

je we własnym zakresie, to powinno się na nie znać odpowiedź w 2023 r., bo ci ludzie muszą 

zebrać stosowne środki i nie mogą czekać na odpowiedź w nieskończoność, więc bardzo bym 

prosiła, żeby z pominięciem ustawowego terminu 21 dni, ta odpowiedź szybko do tych ludzi 

dotarła, żebyśmy się nie droczyli, bo nie chodzi o to, żebyśmy sobie udowadniali, że ma Pan 

odpowiednie terminy i będę czekać 21 dni, bo to nie ja czekam tylko mieszkańcy, którzy dzisiaj 

nie wiedzą co mają robić. Nie wiedzą czy to gmina wymieni im ten piec czy oni sami muszą 

zbierać pieniądze, a koszt wymiany takiego pieca idzie dzisiaj w grube tysiące i muszą tą 

świadomość zbudować sobie wcześniej, żeby podjąć odpowiednie kroki. Więc kiedy możemy 

liczyć na jakieś stanowisko urzędu. 

Burmistrz Mieroszowa odpowiedział, czy Pani uważa, że w Mieroszowie wymienimy 

wszystkie piece. 

Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że nie uważam, że wymienimy piece 

Burmistrz Mieroszowa powiedział, że jest to populistyczne pytanie, proszę zobaczyć jak 

wygląda sytuacja w całym kraju, można sobie przypisywać przepisy, można przygotowywać 

ustawę, ale sytuacja gospodarcza w naszym kraju i mieszkańców jest zupełnie inna niż do tego 

co jest przygotowywane. Nie jesteśmy w stanie wymienić wszystkich piecy jako gmina w 

lokalach mieszkalnych, które zajmują najemcy, którzy mają z nami podpisane umowy, bo nas 

na to nie będzie stać. To, że są pewne dyrektywy, prosiłbym, żeby był jakiś straszak, że ludzie 
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nagle od któregoś miesiąca nie będą mogli korzystać z źródeł ogrzewczych które posiadają, bo 

będą korzystali z tych które obecnie mają, nie wszyscy są w stanie to wymienić i Państwo 

zdajecie sobie z tego doskonale sprawę, że to co teraz się mówi, a to co jest realnie do 

przeprowadzenia to są dwie różne sprawy. 

Radna – Pani Maja Sadowy  powiedziała, że się nie zrozumieliśmy, moje pytanie odnosi się 

wprost do obowiązku, po czyjej stronie leży obowiązek wymiany piece czy po stronie gminy, 

czy po stronie mieszkańca. Jeżeli po stronie mieszkańca to ci ludzie powinni to wiedzieć 

wcześniej, jeżeli po stronie gminy to może sytuacja faktycznie wygląda nieco dramatycznie, 

natomiast Pan nie odpowiedział mi na to pytanie. Ja dzisiaj słyszę zasób państwowy, którzy 

mają wielki problem, bo dzierżawią rzeszy ludzi mieszkania i są zmuszeni do wymiany pieców. 

Dlatego pytam wprost czyim obowiązkiem jest wymiana pieca w mieszkaniu komunalnym. 

Burmistrz Mieroszowa odpowiedział, że właściciela, Pani doskonale wie. 

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem kiedy nasza gmina, czy mamy jakieś 

plany, żeby te piece w jakiś sensowny sposób wymienić, co w sytuacji, w której zacznie 

obowiązywać przepis, a mieszkańcy nie będą mieli wymienionych piecy. 

Burmistrz Mieroszowa odpowiedział, że udzielę Pani takiej odpowiedzi pisemnie. 

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem czy to jest nasze ostatnie spotkanie 

Przewodnicząca Rady – Pani Violetta Kopka odpowiedziała, że nasza kadencja kończy się 

30 kwietnia, ostatnie spotkanie będzie w miesiącu kwietniu. 

Radna – Pani Maja Sadowy zwróciła się z pytaniem czy to będzie tylko sesja czy komisja też. 

Przewodnicząca Rady – Pani Violetta Kopka odpowiedziała, że komisja też, bo będą 

projekty uchwał. 

Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że w takim razie pozwolę sobie z podsumowaniem 

pracy rady poczekać do następnego spotkania. Natomiast korzystając z okazji życzę Państwu 

wszystkim jak tu siedzimy i nam i wam dobrych wyborów, żeby nasi mieszkańcy postawili na 

ludzi, którzy chcą zmienić gminę na lepsze. 

Radna – Pani Iwona Bandurska-Szewczyk zwróciła się z pytaniem czy to nasza gmina 

wieszała obwieszczenia wyborcze, ponieważ na słupie w Unisławiu tam gdzie możemy wieszać 

plakaty, mój był zaklejony cały obwieszczeniami wyborczymi.  
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Burmistrz Mieroszowa odpowiedział, że tak my, nasi pracownicy. 

Radna – Pani Iwona Bandurska-Szewczyk Radna – Pani Iwona Bandurska-Szewczyk 

powiedziała, że były różne plakaty, ale akurat mój był zaklejony nie wiem czy to przez 

przypadek. Było tam dużo miejsca, to no nie tak, że nie było miejsca i trzeba było coś zakleić, 

więc przykro mi troszkę było 

Burmistrz Mieroszowa odpowiedział, że przepraszam w imieniu naszych pracowników nie 

powinni zaklejać Państwa plakatów, Państwa plakaty nie powinny też zaklejać obwieszczeń. 

Sprawdzę to, jeżeli tak było to porozmawiam z osobą, która to wieszała. 

Wiceprzewodniczący Rady – Pani Grażyna Majkowska powiedziała, że jeżeli składamy 

życzenia to składamy nam wszystkim a nie i nam i wam, przed chwilą Pani mi zwracała uwagę, 

że mówię o wsiach a nie o konkretnej wsi. 

Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Lipiński powiedział, że życzę Państwu zdrowych i 

pogodnych Świąt dla Państwa i dla waszych rodzin, oby były spokojne, rodzinne i bez wielkich 

emocji. Jak Państwo wiecie wybory są wyborami, ale później żyjemy w tej samej miejscowości 

i trzeba sobie podać rękę, uśmiechnąć się. 

Radna – Pani Maja Sadowy powiedziała, że zwracałam się do wszystkich i nam i wam, nie 

dzieliłam nas jako radnych, uściślam, że nam jako radni i wam naszym potencjalnym 

wyborcom i mieszkańcom naszej gminy. 

Radna – Kamila Milewska powiedziała, że na parkingu w Kowalowej połowa jest 

wyrównana, natomiast tam, gdzie najprawdopodobniej były zaparkowane samochody nie dało 

się wyrównać. Prawa strona jest ok, natomiast po lewej są nawet duże te dziury. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca przeszła do omawiania 

kolejnego punktu. 

Ad. 13. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca zamknęła LXXIX sesję Rady 

Miejskiej Mieroszowa. 

Protokołowała: 

Anna Maślankiewicz 


